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Hírek az MVM Csoportról 
 
Imázskampány: többen ismerik a céget 

2017. augusztus 8. 

(montázs: mvm.hu) 

A tavalyi évhez képest többen tudták azonosítani a vállalatot már az MVM 

betűszó alapján is, ez derült ki a cégcsoport által megrendelt reprezentatív 

kutatásból, melyet 1500 ember megkérdezésével végeztek. Mindezt az Index 

megkeresésére válaszolta az MVM. A portál arról érdeklődött, miként értékelte 

az egyébként monopolhelyzetben lévő állami energetikai cég új 

imázskampányának hatékonyságát. A válaszból - melyet Stubnya Bence 

ismertetett - kitűnik: a 2016-os felméréshez képest idén csaknem kétszer annyi 

válaszadó jelezte, hogy ismer és meg is tud nevezni olyan társadalmi ügyet, 

amelyet az MVM támogat. Ez a cég szerint jól mutatja, hogy az imázskampány 

melletti kommunikáció célravezető volt, tudatosította a lakosságban a vállalat 

tevékenységét, feladatait, felelősségi köreit, tagvállalatait, célkitűzéseit és 

eredményeit. A válaszadóknak az új logó is tetszett. Az MVM úgy értékelt: 

meghatározó és kézzelfogható eredményt jelent, hogy a kutatásban résztvevők 

70 százaléka szerint az MVM biztonságos és fenntartható energiát szolgáltat 

megfelelő áron, 66 százaléka szerint társadalmi és környezeti szempontból 

felelős vállalat, 61 százalék szerint pedig az újszerű technológiák alkalmazásában 

is élen jár. A reklámfilmekről elhangzott kulcsszavak - látványosság, szépség, 

nyugalom, fejlődés, siker, megújulás - is igen beszédesek, az MVM 

imázsváltásának eredményességét igazolják, válaszolta a cégcsoport.  

 
Naperőművet létesít az MVM Körösújfalun 

2017. augusztus 11., 8,. 10. 

 (logó: mvm.hu) 
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Fotovoltaikus erőművet telepít az MVM Magyar Villamos Művek Zrt. a Békés 

megyei Körösújfalun - tájékoztatta az energiaszolgáltató cég az MTI-t. Ezt 

ismertetve írta a Napi, az nrgreport.com, a Privátbankár, a lokal.hu, hogy a 

beruházás az idei év utolsó negyedévében indulhat el, és várhatóan 2018 első 

negyedévében fejeződik be.  A megvalósításra kiírt pályázat még folyamatban 

van, így a projekt költsége nem ismert pontosan, ám a tervek szerint a 

beruházást 35 százalékban uniós forrásból, 65 százalékban pedig az MVM 

Hungarowind Kft. saját forrásából finanszírozzák majd. Az erőmű - amely 

megközelítőleg kétezer napelem-panelből áll majd - teljesítménye 0,5 megawatt 

lesz, ezzel évente körülbelül 700 megawattóra árammennyiséget termel. Az 

energiát a kötelező átvételi rendszerben értékesítik. A naperőmű csaknem 1000 

tonnával csökkenti a szén-dioxid kibocsátását. A napelemek élettartama 

körülbelül 25 év - közölte az MVM. A beruházás az önkormányzat 1,5 hektáros, 

korábban sportpályaként használt telkén valósul meg. Az MVM azért választotta 

az alig ötszáz lelkes Békés megyei települést, mert az önkormányzat 

tulajdonában lévő terület minden szempontból megfelel a napelemes erőmű 

telepítéséhez szükséges műszaki és jogi feltételeknek. Az MTI kérdésére közölték 

azt is, hogy az MVM Hungarowind Kft. országszerte vizsgálja megújuló 

energiaforrást hasznosító erőművek megvalósításának lehetőségét. Jelenleg is 

folyik beruházások előkészítése az összes elosztói engedélyes működési 

területén. 

(fotó: beol.hu) 

Előzőleg a Békés Megyei Hírlap, majd a beol.hu írt a tervezett beruházásról. 

Szabó Csaba polgármester a lapnak elmondta: egy évvel ezelőtt vette fel a 

kapcsolatot az önkormányzattal az MVM Zrt., hogy a térségben lévő 

településeken napelem-parkokat alakítana ki, ehhez keresne együttműködő 

partnereket - idézte fel a község polgármestere, aki örömmel fogadta, hogy az 

MVM választása végül Körösújfalura esett. Az állami energetikai társaságnak 

fontos volt, hogy legalább egyhektáros belterületi ingatlant kaphasson, amely 

lehetőleg sík terepen fekszik és közel van magasfeszültségű hálózathoz. Az 

egyeztetések után Körösújfalu három területet ajánlott fel, ezek közül az egykori, 

kihasználatlan sportpálya mellett döntött a cég: előnye a több mint 1 hektáros 
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mérete mellett az, hogy egy helyrajzi számon van, közel található a 

magasfeszültségű hálózathoz, és körbe van kerítve. Néhány feladat vár még az 

önkormányzatra: az ott tárolt törmeléket, földet el kell szállítani. Más akadálya 

nincs a fejlesztésnek, az a birtokba adást követően, vélhetően hónapokon belül 

elindulhat. Az együttműködési megállapodás pedig már korábban megszületett 

- mondta a polgármester. Az MVM nem vásárolja meg az önkormányzati 

területet, csupán bérbe veszi várhatóan 20-25 évre.  Ez hasznos a településnek, 

a bevételt fejlesztésekre fordítaná - jelezte Szabó Csaba. (További információk 

az MVM terveiről az alternatív hírek között.) 

 

Nem dőlt meg a nyári áramfogyasztási rekord  
 

2017. augusztus 8., 9. 

(fotó: google.hu/magyarhirlap.hu) 

A hazai villamosenergia-fogyasztás a hőhullám ellenére a július 31-től 

augusztus 6-ig tartó héten, egyik napon sem haladta meg a júniusban mért idei 

csúcsot, és várhatóan idén már nem is dől meg a nyári országos 

áramfogyasztási rekord - közölte a MAVIR Magyar Villamosenergia-ipari Átviteli 

Rendszerirányító Zrt. az MTI megkeresésére. Ez alapján írta a hirado.hu, a 

Tőzsdefórum, a magyaridok.hu, a lokal.hu, a ProfitLine, a Világgazdaság, hogy az 

elmúlt napokban a legmagasabb értéket augusztus 4-én mérték, akkor a 

negyedórás rendszerterhelési csúcsérték 6352 megawatt volt. Ez kissé elmaradt 

az idei nyári rekordtól, a 6357 megawattól, amelyet június 28-án regisztrált a 

rendszerirányító. Az eddigi nyári rekord csúcsterhelést 2015-ben mérték, akkor 

július 8-án a rendszerterhelés elérte a 6457 megawattot. A csúcsértékeket június 

második és július első fele között szokta regisztrálni a MAVIR, ezt követően a 

szabadságolások, valamint a nagyobb üzemek karbantartása és egyéb nyári 

leállások miatt a nagy hőségben is kisebb az ország áramfogyasztása. A korábbi 

években mindig magasabb téli és az alacsonyabb nyári csúcsterhelés az elmúlt 

időszakban egyre inkább megközelítette egymást. A társaság 2015-ben 

tapasztalta először, hogy a nyári rendszerterhelés értéke meghaladta a téli 

csúcsértéket, ennek oka főként a korábbinál jóval több klímaberendezés. 

http://www.google.hu/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjU1a69o8jVAhUFPRoKHS8bBggQjRwIBw&url=http://magyarhirlap.hu/cikk/41493/Mavir_Boviteni_kell_a_hazai_eromuallomanyt&psig=AFQjCNGQA2e_yoV5xT8GsTlHDj1Mu4uOQg&ust=1502303655974357


5 
 

Szponzorálás 

Mintaprojektet indított a KOM Zrt. 

2017. augusztus 7., 8.,  9. 

A kormány egy központi intelligens hálózat mintaprojektjének 

megvalósításáról döntött 2011-ben, hogy Magyarország eleget tehessen az 

okos mérés bevezetésére vonatkozó uniós kötelezettségének. A projekt 

irányítására a MAVIR Zrt. 2013-ban megalapította a Központi Okos Mérés Zrt. 

projekttársaságot. Az elmúlt hetek cikkei után ezúttal a Világgazdaság, a Magyar 

Demokrata, a Lokál több alkalommal is írt (szponzorált cikkében) arról: a 

leányvállalat KOM Zrt.-nek arra kell választ adnia, hogy az országban mely 

fogyasztói körben és milyen mértékben célszerű átállni az energiafelhasználás 

okos mérésére. A kísérlet 21 millió euróba kerül, a kiadásokat az EU fizeti. A 

munka 2016 októberében indult. A KOM célja több mint 20 ezer okosmérő 

telepítése elsősorban az áram-, a földgáz-, a víz- és távhőszolgáltatásban. A teszt 

idején több mint 60 ezer, részben már meglévő okosmérőt integrálhatnak a 

projektbe. A pályázathoz a KOM partnereit úgy válogatta ki, hogy mintavétele 

reprezentatívnak tekinthető, mert a bevontak köre lefedi az ország különböző 

típusú, méretű és földrajzi helyen található felhasználóit. A társasággal így 

együttműködik Miskolc, Nyíregyháza, Paks, Pécs, Kecskemét, Veszprém, 

valamint több fővárosi kerület. Okos mérőberendezések kerültek pl. a VIII. 

kerületi Tücsöklak bölcsődébe és a Budapesti Műszaki Egyetem campusára. 

Bekapcsolódhattak a projektbe fővárosi, piaci alapon működő társaságok, 

fővárosi energiakereskedők, települési és regionális infrastruktúra-

üzemeltetők (Bácsvíz, ELMŰ, ÉMÁSZ, FŐGÁZ, Mivíz, Nyírségvíz, MVM Partner 

Zrt., DÉMÁSZ), valamint elektromos járműveket töltő állomások és háztartási 

méretű kis erőművek tulajdonosai, üzemeltetői is. Lakossági ügyfelekkel 

azonban csak önkormányzatokon keresztül dolgozik a KOM, mert a háztartások 

esetében már támaszkodhat a hazai energiaszolgáltatók által korábban 

elvégzett, hasonló vizsgálatok tapasztalataira. A partnerek kiválasztásakor az is 

fontos szempont volt, hogy telephelyükön jelentős legyen az 

energiamegtakarítás, így csökkenthető a kibocsátott szén-dioxid mennyisége. 

Ilyenek például a közintézmények, irodaházak, egyetemi campusok. A kibocsátás 

csökkentése egyébként feltétele is volt az uniós forrás felhasználásának. A KOM-
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nak össztársadalmi szempontból a leghasznosabb forgatókönyvet kell 

kidolgoznia. A társaság ezért megvizsgálja négy különböző árú és tudású 

technológia hazai életképességét is. A drágább, felhasználónként mintegy 60 

ezer forint beruházási igényű rendszerek a legokosabbak, ezek részt vehetnek a 

rendszerszintű szabályozásban. Használóik az általuk megtermelt energiát a piaci 

árnál drágábban adhatják el az energiakereskedőknek. A kevésbé okos, főként 

távleolvasásra alkalmas mérők 10 ezer forint körüliek. A velük mért adatok 

alapján újfajta tarifák kínálhatók a fogyasztóknak, akik spórolhatnak, ha a 

megfelelő (alacsony tarifás) idősávhoz igazítják fogyasztásukat. Már az ilyen 

rendszer is figyelmeztető jelzést adhat a pazarlásról, például csőtörés esetén. 

Mivel az okos mérés információs és kommunikációs megoldásokkal méri fel a 

felhasználók fogyasztási szokásait, ezeket ismerve növelni tudja a hálózat 

hatékonyságát, megbízhatóságát, gazdaságosságát és fenntarthatóságát. A 

mintaprojekttel hatékonyabbá válhat a fogyasztói elszámolás, a fogyasztói 

szokások pedig befolyásolhatók információval, új tarifákkal, de közvetlen 

vezérléssel is. A mintaprojekt fő célja az, hogy felmérje egy nemzeti szintű okos 

hálózat létrehozásának feltételeit. Ennek érdekében a KOM lehetőséget kíván 

teremteni arra, hogy meg lehessen vizsgálni egy ilyen hálózat jövőbeni nemzeti 

szintű kiterjesztését célzó gazdasági megfontolásokat. 

(fotó: komzrt.hu) 

A Világgazdaság arról is írt, hogy az „okosotthon” ma már üzleti kategória is: az 

ingatlanhirdetésekben kiemelik a lakás, ház „okosságának” szintjét, 

energiagazdálkodásának jellemzőit, energiahatékonyságát. Az okos mérés hazai 

bevezetésének előnyeiről, költség-haszon elemeiről a Magyar Energetikai és 

Közmű-szabályozási Hivatal korábban készített egy tanulmányt. Háromféle 

működési modellt vizsgált. Az elosztói modellnél a finanszírozás, a mérőcsere, a 

kommunikáció az elosztónál marad. Ehhez nem kell jelentős törvénymódosítás, 

a fogyasztók ugyanazzal a piaci szereplővel maradnak kapcsolatban. A jelenlegi 

piaci struktúrához ez áll a legközelebb. A második, a területi mérővállalati modell 

új szereplőket hozna a piacra, ezek felelnének a mérők cseréjéért és 

kommunikációjáért, de a mérő tulajdonosa az elosztó maradna. Végül a központi 

mérőoperátori modell egyetlen új szereplőt jelent, ez felel a mérőórák cseréjéért 

és kommunikációjáért, ám a mérőórák tulajdonosa is egyben. 

http://komzrt.hu/gallery/view/id/1/slug/kom-zrt.---sajtotajekoztato---2016.11.17/lang/hu
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A paksi bővítés hírei 

 

Tájékoztatókat tartanak az orosz munkavállalók érkezéséről  

2017. augusztus 11. 

(fotó: pakspress.hu) 

Augusztus végétől fórumokon tájékoztatja a lakosságot az önkormányzat a 

következő másfél évben Paksra és az agglomerációba érkező orosz 

munkavállalókról - közölte Szabó Péter megbízott polgármester a Becskeházi 

Attila államtitkárral folytatott megbeszélése után tartott sajtóbeszélgetésen. 

Már ebben az évben, de főként jövőre jelentős feladatok hárulnak az 

önkormányzatra a mintegy 1000 orosz munkavállaló és családjuk megfelelő 

ellátása miatt - mondta Szabó Péter. Elhelyezésükhöz területet kell adni, ezt 

követően építőipari vállalkozások lakásépítésekbe kezdenek. (A paksihirnok.hu 

portálon Vida Tünde arra is kitért, hogy az önkormányzat által kijelölt területeken 

magánbefektetők építhetik meg a lakásokat. A város tervpályázatot írt ki és több 

tervet meg is vásárolt.) Az önkormányzat feladata lesz a köznevelési, 

egészségügyi ellátás megszervezése is. Ezekről az önkormányzat szakmai 

tájékoztatást indít a város lakossága részére, várhatóan már az augusztusi ünnep 

után. Első alkalommal az egészségügyre terjed ki az ismertető: az önkormányzat 

elhatározása szerint a gyógyászati központot 4-5000 négyzetméterrel bővítik, 

további háziorvosi praxisokat alakítanak ki, az egészségügyi dolgozóknak orosz 

nyelvtanfolyamot szerveznek. Ami az oktatást illeti: az orosz gyermekeket a 

tervek szerint orosz anyanyelvű tanárok tanítják majd várhatóan a II. Rákóczi 

Ferenc Általános Iskolában.  A vállalkozásokat is a fórumokon készítik fel. Az 

önkormányzat a tájékoztatókat azért tartja, hogy a lakossággal együttműködve 

hozzon újabb döntéseket. A Paks II. beruházás városra jutó pénzügyi terheit a 

kormány húszmilliárd forinttal támogatja, amely egyben útfelújítási alapokat is 

tartalmaz, de az önkormányzat is ad saját erőből forrásokat. Az orosz 

munkavállalók várhatóan 2017 végétől folyamatosan érkeznek. 
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Már érdeklődnek az orosz ingatlanbérlők Pakson 

2017. augusztus 10. 

(fotó: paks.hu) 

Bár nagy roham még nincs, megjelentek azok az orosz állampolgárok a paksi 

ingatlanpiacon, akik ingatlant bérelnének - mondta az Index érdeklődésére az 

Otthon Centrum elemzési vezetője. A portált képviselő Dezső András arra volt 

kíváncsi: az atomerőmű-beruházás érezteti-e hatását a helyi ingatlanpiacon. 

Soóki-Tóth Gábor jelezte: vannak érdeklődő oroszok, akik elsősorban jó 

minőségű családi házat, esetleg társasházi lakást bérelnének. „Akik családdal 

érkeznek, azok inkább a családi házat keresik. Várhatóan a bérlés mellett a 

tartósan itt maradók egy része vásárlásban gondolkozik majd” - mondta az 

elemző. A Tolna megyei település és az ingatlanosok egyaránt fokozódó 

érdeklődésre számítanak. Fejlesztések is várhatók, köztük több száz családi ház, 

lakás épülhet. Lesz elkerülő út, a kalocsai Duna-híd is megépülhet. Paks azzal 

számol, hogy vegyes - családi házas, sorházas és társasházas - beépítésű 

lakótelepet hoznak létre, de ehhez az utakat, a közművet is meg kell tervezni. 

„Természetesen nem mindenki Pakson lakik majd, de az itt maradó 

üzemeltetőknek városunkban kell lakhatást biztosítanunk bölcsődével, oktatási, 

kulturális és egészségügyi létesítményekkel" - mondta Szabó Péter 

alpolgármester a Paksi Hírnöknek még májusban. A város főépítésze pedig 

tavasszal arról beszélt, hogy a lakótelep területének szabályozási terve 

várhatóan ősszel kerül a képviselőtestület elé, az építkezés legkorábban jövő év 

tavaszán kezdődhet. A paksi beruházás csúcsa 2021-2022 környékén várható, 

ekkor nagyjából hétezer ember dolgozik majd az építkezésen. Lesznek, akik 

családjukkal érkeznek, így akár 10-12 ezer dolgozó is megjelenhet a városban, 

ami nem kevés, hiszen Pakson jelenleg 19-20 ezer ember él. A 10-12 ezer 

dolgozóból mintegy 2,5-3 ezer orosz szakember lesz, de számítani lehet 

németekre, finnekre, csehekre is. A beruházásban több cég is részt vesz, amelyek 

maguk gondoskodnak dolgozóik lakhatásáról. Korábban Rjabov Vadim, a 

Roszatom építési igazgatója azt mondta: 10 kilométeres zónában képzelik el a 

munkavállalók elszállásolását, de ez a kör nagyobb is lehet, szeretnék, ha 

csoportban lennének. Egyébként ő a családjával már Pakson lakik. 

http://dex.hu/x.php?id=index_belfold_cikklink&url=http%3A%2F%2Fpaksihirnok.hu%2F2017%2F06%2F13%2Fpaks-ii-felgyorsul-a-beruhazas-folyamata%2F
http://paksihirnok.hu/2017/08/01/szamit-a-paksi-vallalkozokra-az-onkormanyzat-a-varosfejlesztesben/?utm_source=rss&utm_medium=rss
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Alternatív energia 

Sorban indulnak a naperőmű-projektek 
2017. augusztus 8., 9. 

(fotó: vg.hu) 

Egyre több magyarországi szolárprojektet valósítanak meg - erről készült 

összeállításában a Világgazdaság emlékeztetett: a Magyar Energetikai és Közmű-

szabályozási Hivatalhoz 2016 végén mintegy 2428 kérelem érkezett. Ha minden 

kérelemben tervezett erőmű megvalósul, a hazai napelemes kapacitás 2100 

MW-ra nő 2018 végéig. Két nagy magyarországi naperőmű építésére is készül a 

First Solar Kft. A társaság tulajdonában lévő Tiszapalkonyai Hőerőmű IV/2 

zagykazettájában egy 21 MW beépített teljesítményű, a Borsodi Hőerőmű 

sajószentpéteri V/2, VI/1 és VI/2 zagykazettájában pedig egy 38,4 MW-os 

naperőművet telepítene. Az első projekthez 75 ezer, a másodikhoz 137 ezer 

napelemre lesz szüksége, továbbá a napenergia átalakítóira (inverter), 

transzformátorokra és más berendezésekre. A tiszapalkonyai beruházás 2018 

márciusában indulna, három-négy hónapig tartana, vagyis mához egy évre akár 

már kereskedelmi üzemben is működhet a létesítmény. Négy hónapig tarthat a 

sajószentpéteri projekt is egy júniusban kiadott közlemény szerint, de nem tudni, 

pontosan mikor indul. A társaság tervezett beruházásainak nagyságát mutatja, 

hogy az országban ma működő legnagyobb ilyen létesítmény, a Mátrai Erőmű 

Zrt. 2015-ben átadott naperőműve is „csak” 16 MW-os és 6,5 milliárd forintba 

került. A sorban a második az MVM Hungarowind Kft. tavaly üzembe helyezett, 

Pécs melletti, 10 MW-os parkja, amely nettó 4,9 milliárdba került. B. Horváth Lilla 

arra is kitért, hogy a Mátrai Erőmű Zrt. egy további, 20 MW-os létesítménnyel 

javítaná pozícióját (korábbi bejelentése szerint), a MOL Solar pedig megjelenne 

egy 6,8 MW-os tiszaújvárosi naperőművel, de a sor még nagyon hosszú. A 

legnagyobb dobásra az MVM készül, amivel az élre is kerülne: 100 MW új 

napenergia-kapacitást hozna létre négy helyszínen, nettó 50 milliárdból. 

Magyarországon támogatást élvez a megújuló alapú energiatermelés, így a 

napenergia hasznosítása is. A terület új támogatási rendszere, a Metár 

hivatalosan január 1-jén, de teljességében csak a közelmúltban lépett hatályba. 

Az elmúlt hónapokban energiahivatali engedélyhez jutó projektek kérelmét 

https://www.vg.hu/vallalatok/naperomu-oriassa-valik-az-orszag-568995/
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jellemzően még a múlt évben adták be, mert így a 2016-ban érvényes és a 

mostaninál kedvezőbb támogatási szabályok vonatkoznak a beruházásokra.  

2011-2016 között világszinten évente átlagosan 40 százalékkal nőtt a telepített 
napelemek kapacitása - erről is beszámolt a Világgazdaság. A dinamikus bővülés 
a kormányzati programoknak, az előállítási költségek csökkenésének is 
köszönhető. Idén viszont átmenetileg lassulhat a napelemek telepítése. Ennek 
elsődleges oka, hogy az elmúlt években a fő felvevőpiacokon (EU, USA, Kína) 
csökkentették vagy szigorították a napelemes energiatermelést célzó 
támogatásokat. A legnagyobbnak számító kínai piacon az ártámogatás mértéke 
25-30 százalékkal esett vissza. A következő években viszont éves szinten átlag 5 
százalék feletti csökkenés várható a napelemek előállítási költségében, ami 
elsősorban a napelemek piaci alapú terjedéséhez járulhat hozzá. 
Magyarországon kedvező a piaci környezet a napelemes beruházásokhoz. 
Megújuló energiahasznosítási és energiahatékonysági beruházások 
megvalósításához (a Ginop- és a Vekop-programokban) 182 milliárd forint 
visszatérítendő és 65 milliárd forint vissza nem térítendő EU-s támogatás áll 
rendelkezésre. Ez júliustól már az MKB Bank 35 fiókjában kialakított MFB 
Pontokon keresztül is igényelhető. 
 
 

Tovább nő a kiserőművek száma Magyarországon  
 

2017. augusztus 11. 

(grafika: hirado.hu) 

A háztartási méretű kiserőművek száma és beépített kapacitása évről évre nő 

Magyarországon, ennek hátterében a napelemes rendszerek bővülése áll - 

közölte a Magyar Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatal az MTI-vel. Ezt 

ismertetve írta a hirado.hu, az NRGreport, hogy az 50 kilowatt feletti 

mérettartományban is emelkedik a nem engedélyköteles kiserőművek száma, itt 

kiegyenlítettebb a felhasznált energiahordozók szerinti megoszlás, de a 

növekedést ebben a kategóriában is a napelemek jelentik. A háztartási méretű 

kiserőművek kategóriában 2016 végén összesen 20 496 kiserőmű csatlakozott a 

villamosenergia-hálózatra, az előző év végi 15 220-nál 35 százalékkal több. 



11 
 

Beépített teljesítőképességük tavaly év végére elérte a 165,5 megawattot (MW), 

ami az előző év végi teljesítőképességhez viszonyítva 28 százalékos növekedés. 

A legtöbb háztartási méretű kiserőmű az 5 kilowatt alatti kategóriában található. 

A felhasznált energiahordozó fajtáját tekintve a háztartási méretű kiserőművek 

nap-, szél-, vízenergiát, biogázt, biomasszát, földgázt, valamint egyéb 

energiahordozókat (termálmetánt, benzint és dízelt) hasznosítanak, a 

legelterjedtebbek a napelemes kiserőművek. Tavaly év végére 164,08 

megawattot tett ki a napelemes kiserőművek beépített teljesítőképessége, ami 

az összes beépített kiserőművi teljesítmény 99,17 százaléka. Így összesen 20 401 

háztartási méretű naperőmű működött 2016 végén. 

 
 
Alteo: megkezdte kereskedelmi üzemét a debreceni depóniagázos erőmű  

2017. augusztus 9., 11. 
Megkezdte kereskedelmi üzemét az új, depóniagázt hasznosító debreceni 

erőmű augusztus 1-jén. Azóta hibátlanul működik, és támogatott áron 

értékesíti a megtermelt áramot a kötelező átvételi rendszerben - tette közzé az 

Alteo Energiaszolgáltató Nyrt. a Budapesti Értéktőzsde honlapján.  A társaság 

kizárólagos tulajdonában álló Altsolar Kft. csaknem 300 millió forint értékű 

beruházásával felépítették és ütembe helyezték a debreceni hulladékkezelő és 

hulladéklerakó telepen keletkezett, depóniagázt hasznosító, 499 kilowatt 

névleges teljesítményű kiserőművet. Az új erőmű - a nyíregyházi és a másik 

debreceni erőmű mellett - az Alteo csoport harmadik depóniagázt hasznosító 

egysége, amely termelésével évente 15 000 tonna szén-dioxiddal egyenértékű 

üvegházhatású gázt semlegesít azzal, hogy átalakítja villamos energiává. A 

közleményt a vg.hu, a Napi, a magyaridok.hu/MTI is ismertette. 

 (fotó: magyaridok.hu/MTI) 

Ezek a létesítmények magas üvegházhatású metánt hasznosítanak áram 

előállítására úgy, hogy az energiahordozót hulladéklerakókból gyűjtik be, ahol 

természetes folyamatként képződik a metán és más, energiatermelésre 

felhasználható gáz. A depók felszínén kiszivárgó, nem kezelt és el nem égetett 

gáz kiemelten környezetszennyező, eltüzelésükkel viszont magas hatásfokkal 
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állítható elő villamos és hőenergia - ismertette a Magyar Idők c. lapban Somogyi 

Orsolya. A létesítmények számottevő mértékben járulnak hozzá a klímaváltozást 

előidéző gázok csökkentéséhez. Igaz, kezelni kell a metán égéstermékét is, ez 

jórészt szén-monoxid és kén-dioxid, de az Alteo depóniagázas erőműveiben 

kiemelt figyelmet fordít a környezet védelmére - közölte a lappal a társaság. 

Évente ellenőrzik az erőművek kibocsátását, az elmúlt években nem lépték túl a 

határértéket. Összesen 23 depóniagázt hasznosító erőmű működik országszerte 

a MEKH 2015-ös összesítése szerint. 

 
 
Fenntartható energiaipari projekteket vár az InnoEnergy 

 
2017. augusztus 9., 10. 

(fotó: eit.europa.eu) 

Az Európai Innovációs és Technológiai Intézet támogatásával működő 

InnoEnergy vállalat innovatív projekteket vár az Investment Round 2017 

fenntartható energiaipari befektetési programjába. Az InnoEnergy olyan, a 

fenntartható energiagazdálkodást megvalósító projektek jelentkezését várja, 

amelyből 5 éven belül piaci termék vagy szolgáltatás válhat. Az InnoEnergy a 

piacra lépést 160 tagú európai projektpartneri hálózatával, nemzetközi piaci 

ismeretekkel, vevői kapcsolatrendszerrel, valamint akár 5 millió eurós 

befektetéssel tudja segíteni. A cégen keresztül a teljes, kidolgozott és benyújtott 

projektköltségvetés 20-80 százaléka finanszírozható a projektben rejlő 

lehetőségeknek megfelelően. A befektetési programra október 23-ig lehet 

jelentkezni.  Az Investment Round célja a fenntarthatóságot és 

környezetvédelmet szem előtt tartó európai energiastratégia (SET-Plan) minél 

gyorsabb és hatékonyabb megvalósítása. A program 2011-es elindítása óta az 

InnoEnergy 170,5 millió euró befektetésével 90 termék fejlesztésében, 3 

gyártóüzem felépítésében, 77 szabadalom bejelentésében és 323 szervezet 

összekötésében segített - olvasható a Tőzsdefórum portálon. 

Az InnoEnergy a következő területekről várja az innovatív projekteket idei 

befektetési programjába: megújuló és alternatív energiaforrások, tiszta fosszilis 
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energia, megbízható atomenergia, fenntartható lakossági és ipari 

energiafelhasználás, hatékony energiatárolás és energiaszállítás, okos otthonok, 

épületek, városok, energiabiztonság. A jelentkezés feltétele, hogy az ötlet 

szimulált, de reális körülmények között megbízhatóan működjön, hogy a 

megvalósító szervezetek 3-7 tagú nemzetközi konzorciumot alkossanak, 

minimum 2 európai országból - a részletekre az nrgreport.com tért ki. 

(fotó: tozsdeforum.hu) 

Egyre több támogatás nyílik a magyarországi startup vállalkozások számára, 

amelyeknek a nemzetközi piacon nagyon erős versenyben kell helyt állniuk - 

vélték szakértők Budapesten, a szeptemberben induló InnoEnergy PowerUp! 

versenyről tartott háttérbeszélgetésen. Kovács Zsolt, az Enterprise Hungary 

alapítója, az EH Invest inkubátorház igazgatóságának elnöke elmondta: az állam 

új szemlélettel tekint a kezdő vállalkozásokra, így a korábban hiányzó kezdő 

finanszírozások - egyebek között a startup-ökoszisztéma fejlesztésére kiírt 

programokkal - biztosítottak, a magyar startupok új generációja pedig 

nemzetközi szinten is sikeres lehet a következő években. A tervek szerint a 

Millenárison létrejövő Startup Campus is segíteni fog abban, hogy a régió 

innovációs versenyében Budapest előrébb léphessen.  Hangsúlyozta, hogy az 

energetikai startupokat nagyvállalati együttműködésekkel is segíteni kell, a 

szektorhoz kapcsolódó innovációk kiaknázásában pedig - kutatási 

kapacitásuknak köszönhetően - az egyetemeknek is fontos szerep jut. Dervalics 

Ákos energiaipari innovációs és business coach arról beszélt, hogy az energetika 

lassan változó iparág, a mostani változások mégis jelentősnek látszanak, hiszen 

átalakul egyebek között a hálózatmenedzsment, előtérbe kerül az energiatárolás 

problémája, az elektromos autózás pedig új igényeket generál. (napi.hu, 

Tőzsdefórum/MTI) 
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Naperőmű-beruházókat várnak a csernobili zónába 
 

2017. augusztus 7. 

(fotó: atomenergiainfo.hu) 

Pályázatot hirdetett az ukrán állami vagyonkezelő alap (FGIU): várja azon cégek 

jelentkezését, amelyek hajlandók bérbe venni az egykori csernobili 

atomerőmű bizonyos létesítményeit, hogy ott 100 MW névleges teljesítményű 

naperőművet üzemeltessenek. Az atomenergiainfo.hu jelezte: a bérlet 

legfeljebb 49 évre szólna. Az FGIU Facebookon közzétett bejegyzése szerint az 

erőmű, amelynek felépítésére 250 négyzetkilométeres területet biztosítanának 

a csernobili térségben, csak az első fecske lenne. Osztap Szemerak ukrán 

környezetvédelmi miniszter a csernobili katasztrófa 31. évfordulóján, áprilisban 

azt ígérte, hogy az első naperőmű már ezen a nyáron megkezdi működését a 

csernobili zónában. A jelek szerint van érdeklődés a már jó ideje nyilvánosságra 

hozott terv iránt, amelynek értelmében az atomerőmű-baleset által sújtott 

térségben naperőműveket hoznának létre. Nemrég arról érkeztek hírek, hogy 

Ukrajna az egyik legnagyobb francia energetikai konszernnel, az Engie céggel is 

tárgyalásokat kezdett. A Bloomberg amerikai gazdasági hírügynökség jelentése 

szerint egymilliárd eurós naperőmű-beruházásról van szó, és a franciák már 

megkezdték a gazdasági-műszaki megvalósíthatósági vizsgálatokat, amelyek 

várhatóan év végére zárulnak le. „Az atomenergetikában szerzett francia 

tapasztalat az egyik ok, amiért francia céggel akarunk együtt dolgozni” - mondta 

Osztap Szemerak, aki azt is elárulta, hogy mintegy hatvan társaság (köztük több 

kínai is) érdeklődik a csernobili tiltott zónában megvalósítható projektek iránt.  
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A hazai energiaszektor hírei 

 

A Fekete-tengerről érkező gázzal fűthetünk 

2017. augusztus 7. 

(fotó: magyaridok.hu) 

Hamarosan megnyílik a kapacitáslekötési (Open Season) eljárás a Bulgáriától 

Ausztriáig Románián és Magyarországon áthaladó gázvezetékprojekt (BRUA) 

román-magyar szakaszán - közölte a magyar FGSZ Földgázszállító Zrt. és a román 

Transgaz, megerősítve elköteleződésüket a BRUA beruházása egészének 

megvalósítása iránt. Erre azért volt szükség, mert július utolsó hetében a magyar 

földgázszállító az osztrák partnereket meglepve azt közölte, hogy az Open 

Season eljárást az ausztriai szakasz nélkül írná ki - erről ezúttal a Magyar Időkben 

Somogyi Orsolya írt. Az Európai Unió által támogatott BRUA megépítésének célja 

az, hogy keleti irányból, de Oroszországtól független (romániai vagy Kaszpi-

tengeri) forrásokat vegyen igénybe térségünk és Nyugat-Európa. Ez utóbbi 

nyilvánvalóan csak akkor sikerülhet, ha eljut az ausztriai Baumgarten 

elosztóközpontba például a Fekete-tengeren az amerikai ExxonMobil vagy az 

osztrák OMV által kitermelt gáz - az Icis.com portált is idézte a lap. A térségben 

egyébként a MOL-nak is vannak érdekeltségei, az FGSZ pedig a magyar olajipari 

vállalat százszázalékos leánycége. A magyar nagynyomású földgázszállító 

rendszer üzemeltetője azzal ejtette kétségbe az osztrákokat, hogy a BRUA-

projekt gazdasági stabilitásával és megvalósíthatóságával kapcsolatos, a Magyar 

Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatallal folytatott intenzív tárgyalások 

lezárultával kijelentette: az egyeztetések nem jártak eredménnyel. 

Az FGSZ megvizsgálta, hogy a projekt mely részei kivitelezhetők gazdaságilag 

életképesen, és arra a következtetésre jutott, hogy a Romániából 

Magyarországra tartó gázszállítás ilyen lehet. Az FGSZ szerint az onnan 

Magyarországra juttatott gáz Szlovákia, Szerbia, Ukrajna és Horvátország felé is 

exportálható, így van megfelelő felvevőpiac a keleti terméknek. 

Az eredetileg tervezett projekt Magyarország és Ausztria közötti pillérével 

kapcsolatban pedig a távirati iroda szerint a tárgyalások folytatását indítványozza 

az osztrák partnerintézményekkel az FGSZ, hogy gazdaságilag életképes 
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megoldást találjanak egy új projektben. A Transgaz a magyar fél döntése nyomán 

közölte, ez nem befolyásolja kedvezőtlenül a BRUA-gázvezeték 

megvalósulásának első szakaszát. A gázfolyosón évente 4,4 milliárd köbméter 

energiahordozó szállítását tervezik. A beruházás becsült költsége 550 millió euró, 

amelyből 179 millió eurót az EU biztosít. Habár talán inkább az iparági szereplők 

számára izgalmas a kapacitáslekötési eljárás, az új útvonal kiépüléséből a 

magyarországi fogyasztók is profitálhatnak. A beszerzési útvonalak 

diverzifikálása árversenyt és az ellátásbiztonság növekedését eredményezi. 

A román hatóság a napokban jóváhagyta a kapacitáslekötési tervet, amelyet 

július végéig ki kellett volna írnia az FGSZ-nek, ám ez nem történt meg. 

Az FGSZ által javasolt román-magyar fejlesztések két ütemben, a BRUA-korridor 

keretein belül biztosítják majd a földgáz szállítását. Az első ütem 1,75 milliárd 

köbméter éves kapacitást tesz lehetővé kétirányú szállításra 2019 végétől. 

A projektet már korábban jóváhagyta mindkét állam szabályozó hatósága, 

továbbá a végső beruházási döntések is megszülettek. A beruházás a 

megvalósítás fázisában van, a BRUA-terveknek megfelelően az ütemezés szerint 

halad, csúszás nem várható. A második ütem évi 4,4 milliárd köbméter kétirányú 

szállítását teszi lehetővé a román-magyar határon 2022 végétől. Ez a fejlesztési 

fázis magában foglalja a csanádpalotai, a városföldi és a szadai 

kompresszorállomások bővítését, valamint a gödöllői csatlakozás kiépítését a 

Vecsés-Szada vezetékhez. A román félnek egy 50 km-es vezetéket kell építenie 

szintén három kompresszorállomás bővítése mellett, valamint fejlesztenie kell 

egy mérőállomásán. A végső beruházási döntést a felek pozitív piaci igények 

esetén hozzák meg, amelyeket a kereskedők éppen a román-magyar 

kapacitáslekötési eljáráson jelezhetnek. Mindez lehetővé teszi a piaci szereplők 

számára, hogy a magyarországi igényeken kívül figyelembe vegyék a környező 

országokba történő exportálás lehetőségét is. A magyar és a román szabályozó 

hatóság kiemelte: a román-magyar-osztrák és a román-magyar folyamatok teljes 

mértékben megfelelnek az alkalmazandó nemzeti és uniós jogszabályoknak, 

továbbá megfelelően szolgálják a fejlődő kelet-európai gázpiacokat, azok ipari és 

lakossági fogyasztóit, de mindenekelőtt a stratégiai fontosságú 

ellátásbiztonságot és forrásdiverzifikációt. 
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Külföldi energiaszektor 

 
Saját erőből építene atomerőművet Lengyelország 
 

2017. augusztus 8., 9. 
Lengyelországnak nagy szüksége van egy atomerőműre, rendelkezik a 

megépítéséhez szükséges forrásokkal és képességgel - jelentette ki az energetikai 

miniszter a közszolgálati televízióban, melyre a hvg.hu, a lokal.hu, a Magyar Hírlap, 

a Magyar Idők, a Magyar Nemzet/MTI hivatkozott. Krzysztof Tchórzewski 

hangsúlyozta: támogatja az első atomerőmű megépítését, döntés azonban még 

nem született. Az előkészítés már megkezdődött, a lehetséges helyszíneken 

tájékoztatták a lakosságot és készülnek a környezetvédelmi hatástanulmányok. 

„Egyre közelebb kerülünk a több milliárd zlotys beruházás megkezdéséhez 

szükséges politikai és gazdasági döntéshez" - jelentette ki. Szerinte a megfelelő 

energiamix szempontjából előnyös, hogy a nukleáris energia nem bocsát ki szén-

dioxidot, ez mindenképpen az erőmű megépítése mellett szól.  Arra a kérdésre, 

hogy Lengyelország milyen együttműködésben, francia vagy kínai partner 

bevonásával tervezi megépíteni az atomerőművet, azt válaszolta, hogy saját erőből. 

„A pénzünk is megvan hozzá és képesek is vagyunk rá” - jelentette ki. 

(fotó: atomenergiainfo.hu) 

A Dziennik Gazeta Prawna lengyel napilap saját forrásaira hivatkozva előzőleg 
közölte: megszületett a döntés, már csak a finanszírozási konstrukció kérdéses - 
ismertette az előzményeket az atomenergiainfo.hu portál. A lap szerint a lengyel 
fejlesztési minisztérium a francia atomtechnológiát pártolja, az energetikai tárca 
viszont kínai vagy dél-koreai céggel állapodna meg, az atomerőmű helyszíne 
pedig az észak-lengyelországi Lubiatowo-Kopalino vagy Zarnowiec lenne. Az 
energetikai miniszter ugyanakkor tudatta: még nem született döntés. Igaz, azt 
elismerte: az atomerőmű-építés az energetikai fejlesztések egyik lehetséges 
forgatókönyve, amelyet komolyan fontolgatnak a tárcánál. A kínai kommunista 
pártlap, a Zsenmin Zsipao felügyelete alá tartozó angol nyelvű Global Times 
nemrég közölte: a varsói kormány magas rangú képviselői július elején a 
nukleáris energetikai együttműködés, az első lengyel atomerőmű megépítésének 
lehetőségéről tárgyaltak a China General Nuclear Power Corporaton kínai állami 
atomenergetikai óriásvállalattal. A cég honlapján megjelent közlemény szerint a 
vendégek meglátogattak egy működő és egy épülő atomerőművet is. 
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Növelik a krskói atomerőmű biztonságát Szlovéniában 
 

2017. augusztus 8. 

(fotó: nek.si) 

A délnyugat-szlovéniai krskói atomerőmű biztonságának növeléséről írt alá 

szerződést az erőművet működtető vállalat (NEK) az olasz Ansaldo Nucleare 

vállalattal - közölte a szlovén sajtó. A projekt értékéről nem adott információt a 

NEK, ugyanakkor jelezte: saját forrásból újítják fel az atomerőművet, a 

munkálatok 2021-re fejeződnek be. A már meglévő objektumok mellé újabb 

megerősített épületet építenek, amelyben tartalék könnyűvizet biztosítanak a 

rendszer hűtésére, arra az esetre, ha a meglévő biztonsági rendszer elromlana. 

Az atomerőműbe két újabb pumpát is beszerelnek, amelyek arra szolgálnak, 

hogy befecskendezzék a vizet a páragenerátorba és a reaktor hűtésére szolgáló 

primer körbe. A szlovén nukleáris biztonsági hivatal számos ajánlást fogalmazott 

meg a krskói atomerőmű biztonságos működéséhez, hogy növelje annak 

ellenálló képességét olyan kevéssé valószínű, de lehetséges jelenségekkel 

szemben, mint a földrengés, árvíz, netán egy repülő rázuhanása. Nem hivatalos 

értesülések szerint a nukleáris biztonsági hivatal Szlovénia egyetlen 

atomerőművében - amely már 35 éves - eddig csaknem 300 millió eurót költött 

modernizációra és a biztonság növelésére, így biztonsági szempontból egy új 

építésű atomerőműnek felel meg. A felújítási munkálatok harmadik fázisában 

egy szárazraktár építését is tervezik az elhasznált nukleáris üzemanyag 

tárolására. A Westhinghouse közreműködésével épült egyreaktoros, 

nyomottvizes atomerőmű a szlovén-horvát határ közelében, a magyar határtól 

80 kilométerre található, az ország energiafogyasztásának mintegy 40 százalékát 

adja. A közös szlovén-horvát tulajdonban lévő, 664 megawattos erőművet 1982-

ben helyezték üzembe, és tavaly húsz évvel, 2043-ig hosszabbították meg 

működésének időtartamát. (Tőzsdefórum, vg.hu, magyaridok.hu, lokal.hu/MTI) 
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Start előtt az egyiptomi atomerőmű-beruházás 

2017. augusztus 9. 

(fotó: atomenergiainfo.hu) 

Egyiptom befejezte a tárgyalásokat Oroszországgal, a Földközi-tenger partján 

fekvő el-Dabaába tervezett atomerőmű-beruházásról. A projekthez kapcsolódó 

4 alapszerződés azt követően válik végrehajthatóvá, hogy ellenőrizte azokat az 

az arab ország legfelső közigazgatási bírósága - közölte Mohamed Sáker villamos-

energetikai miniszter. Őt idézve írta az atomenergiainfo.hu, hogy a két 

dokumentum már átment a kontrollon, kettőt pedig még vizsgálnak. A miniszter 

jelezte: nemzetközi tanácsadók bevonásával hatalmas munkát végeztek el a 

megállapodások műszaki és jogi szempontjainak tanulmányozásakor. Reméli, 

hogy 6 hónap alatt sikerül megtisztítani az aknáktól az atomerőmű építésére 

kijelölt területet, összesen négy és fél hektárt kell biztonságossá tenni.  Erről 

augusztus első napjaiban írtak alá együttműködési jegyzőkönyvet.  

Az orosz Roszatom harmadik generációs, a legmagasabb szintű biztonsági és 
védelmi rendszerrel felszerelt atomerőművet épít Egyiptomnak. A projektről 
szóló kormányközi megállapodást Egyiptom és Oroszország 2015 novemberében 
írta alá. Négy, egyenként 1200 MW-os blokkokból álló atomerőmű épül. Született 
egy hitelfolyósítási szerződés is arról, hogy 25 milliárd dollárt (a költségek 85 
százalékát) Oroszország bocsát rendelkezésre, a maradék 15 százalékot 
Egyiptom teremti elő magántőke bevonásával. A megvalósítás várhatóan 12 évig 
tart majd, így a törlesztést 2029 októberében kell elkezdenie Egyiptomnak. A 
Földközi-tenger partvidékétől három és fél kilométerre fekvő telepen az építkezés 
mintegy húszezer embernek ad majd munkát, az üzembe helyezett erőműben 
pedig körülbelül négyezer állandó állás lesz. 
 

 

Hatalmas támogatást kap a fosszilis energia 

2017. augusztus 8. 

(fotó: nrgreport.com) 
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A világ össztermékének 6,5 százalékát fordítják évente a fosszilis energia 

támogatására - a World Development folyóiratban közzétett tanulmány szerint 

az IMF kiszámolta: 2013-ban 4,9 ezer milliárd, két évvel később 5,3 ezer milliárd 

dollárt tett ki a támogatás. A szerzők arra hívták fel a figyelmet, hogy 

környezetkárosító energia támogatásáról van szó hatalmas költségek mellett, 

ráadásul ezzel fékezik a megújuló energiás beruházásokat, amelyek a fosszilis 

üzemanyagokkal versenyeznek - ismertette a tanulmányt itthon a The 

Guardianre hivatkozva az NRGreport. A dotálás legnagyobb élvezői és - a fosszilis 

energia környezetkárosító hatása miatt - elszenvedői a legnagyobb termelők és 

felhasználók: Kína, az USA, Oroszország és az Európai Unió. A tanulmány szerzői 

szerint kulcsfontosságú üzenet, hogy a tiszta energiaforrások felhasználását nem 

terhelik környezeti költségek, ellentétben a fosszilis tüzelőanyagokkal. Ezt kell 

tudatosítani a döntéshozók és a lakosság legszélesebb rétegeiben. 

 

Egyéb 

 

Pakson vendégszerepeltek az Atomkölykök 

2017. augusztus 8., 9. 

(fotó: pakspress.hu) 

A Roszatom állami konszern nemzetközi gyermekművészeti projektje idén is 

lehetőséget adott hetvenöt orosz és külföldi gyermeknek, köztük négy magyar 

fiatalnak, hogy három hét próba után színre vigyenek egy látványos musicalt. 

A „Csak egy nyári eső” c. produkció bemutatója augusztus 11-én volt a paksi 

Csengey Dénes Kulturális Központban, illetve augusztus 14-én (17 órakor) 

Kalocsán lesz.  Az idén huszonegy orosz városból vesznek részt gyerekek a 

projektben, akik a rekordszámú, 13 országból (az Amerikai Egyesült Államokból, 

Bangladesből, Fehéroroszországból, Csehországból, Hollandiából, 

Horvátországból, Indiából, Kazahsztánból, Kínából, Litvániából, Magyarországról 

és Törökországból) érkezett külföldi gyerekekkel együtt a Szentpétervár melletti 

Rjepinóban táboroztak júliusban. A Kotimex PR kommunikációs ügynökség arról 

tájékoztatta a paskpress.hu portált, hogy tapasztalt színházi szakemberek 
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segítségével három hét alatt állították színre a „Csak egy nyári eső” című 

musicalt. A történet egy fiatalemberről szól, akit szülei jogi pályára szánnak, ám 

ő ahelyett, hogy Londonba menne tanulni, otthon marad, a táncot választja, de 

nem maradhat ki a szerelmi szál sem. Az előadást orosz és angol nyelven adják 

elő a gyerekek, magyar szereplők is vannak, köztük a paksi Krickij László, a II. 

Rákóczi Ferenc Általános Iskola tanulója. A szentpétervári augusztus 2-i 

bemutató után a gyerekek előadták a musicalt Szárov városában, Nyizsnyij 

Novgorodban, majd Paks és Kalocsa után augusztus 17-én és 18-án Moszkvában, 

a Helikon Operában lépnek fel.  A Nuclear Kids története 2009-re nyúlik vissza. 

Ekkor gyűltek össze először a fiatalok Bulgáriából, Oroszországból, Ukrajnából, 

és mutatták be a projekt első zenés darabját Nuclear Kids címmel. A projekt 

névadó előadását évente továbbiak követték, köztük a Jöjj és lásd!, a Remény 

megálló, A gyerekkor labirintusai vagy a Kérdezd meg Rutherfordot! 2014-ben 

rendhagyó módon Keszthelyen zajlottak a próbák és itt volt a bemutató 

is.  Minderről a paksihirnok.hu portál is beszámolt.  

A Nuclear Kids nemzetközi gyermekművészeti projekt célja eredetileg az volt, 
hogy segítse az atomiparban dolgozók gyermekei közötti barátságot, 
lehetőséget adjon az orosz atomenergetikai konszernhez tartozó zárt 
városokban élő tehetséges diákok művészeti fejlődésére, népszerűsítse az 
atomenergiát a fiatalok körében, szélesítse látókörüket. A Nuckids munkáját 
profik segítették: Vlagyimir Karabanov rendező, Makszim Nyedolecsko 
dramaturg és sokan mások. A korábbi szereplők közül időközben többen is 
színészi pályára léptek vagy színészként visszatérve segítették a kisebbeket a 
felkészülésben. 
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Hírek röviden 

 

2017. augusztus 10. 

Az MVM Magyar Villamos Művek Zrt. jelen van a legnagyobb hazai fesztiválon, 
a Szigeten. Az állami energetikai társaság a tavaly elindított Edison programmal 
várja a látogatókat, illetve a jövő energetikai innovációit mutatja be a 
fiataloknak. (Kossuth Rádió, 180 perc) 

2017. augusztus 9. 

(fotó: pakspress.hu) 

Paks II. tájékoztató kamionja is ellátogatott a Szigetre. Az interaktív kiállítás a 
VOLT, a Balaton Sound, az EFOTT, a Campus és az East Fest után a Szigeten várja 
a fesztiválozókat augusztus 9-15. között. Az öt nyári fesztiválon mintegy 
tizenkétezren voltak kíváncsiak a kamionra. A korábbi körúthoz képest átlagosan 
12 százalékkal nőtt a látogatók száma. Az érdeklődők megismerhetik a Paks II. 
projekt eddigi eredményeit, tájékozódhatnak a beruházás jelentőségéről, 
társadalmi, gazdasági és környezeti hatásairól. A QR-kódos nyereményjátékban 
minden nap napijegyet sorsolnak ki a Szegedi Ifjúsági Napokra, a kiállítás utolsó 
nyári fesztiválállomására. (pakspress.hu) 
 

2017. augusztus 9. 
Egy nagy teherautónyi adományt küldött a Borsod-Abaúj-Zemplén megyei 
Ládbesenyőre a paksi Segítők háza, a fuvardíjat az atomerőmű állta. 
Önkéntesek pakolták a rászorulóknak szánt bútort, televíziót, mosógépet, 
hűtőszekrény, ruhaneműt. Az Önzetlenül Segítők Paks Nonprofit Alapítvány 
létrehozója, Molnár Imréné elmondta: a paksiakban nagyon nagy a 
segítőkészség, egyre többen gondolják úgy, hogy jobb adni, mint kapni. 
(fortunaradio.hu) 
 

 

 

Összeállította: László Judit 
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